
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 5. januar 2021 stillet følgende spørgs-

mål nr. 568 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares af 

sundhedsministeren. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Liselott Blixt (DF). 

 

Spørgsmål nr. 568:  

”Vil ministeren oplyse, om ministeren finder det hensigtsmæssigt, at regioner flytter 

akutklinikkernes personale ind i coronaberedskabet og dermed lukker 

akutklinikkerne ned, når der findes ressourcebanker/beredskabslister, der netop 

har til formål at muliggøre rekruttering til det generelle coronaberedskab?” 

 

Svar: 

Vores sygehuse og sygehuspersonale har i perioder været under et stort pres på 

grund af COVID-19-epidemien, og i den forbindelse har det været nødvendigt for regi-

onerne at prioritere ressourcerne og frigøre kapacitet til håndteringen af COVID-19. 

Men lægevagten/1813 har under hele epidemien været ansvarlige for at tilse patien-

ter, der har akut brug for det.  

 

Det er samtidig vigtigt for mig at understrege, at behandling af akutte og livstruende 

sygdomme har været højt prioriteret under hele epidemien. Hvis en borger eller pati-

ent derfor har haft akut brug for behandling, har borgeren fortsat skulle ringe til en-

ten 1-1-2 ved livstruende situationer eller lægevagten eller 1813 ved ikke-livstruende 

akut skade eller sygdom. Reglerne om de maksimale ventetider på kræft- og hjerte-

området har desuden været fuldt ud gældende under hele epidemien. 

 

Jeg kan i øvrigt henvise til mit svar på SUU alm. del. spm. 565.   
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